



**ခွင့်အပ်ယူခြင်း-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုဉ်ကရၢ
လိာ်ခၢဉ်သးဝဲလိာ်ခိဉ်သ့ဉ်
ကိာ်သုလုာ်**

**ခွင့်အပ်ယူခြင်း-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုဉ်ကရၢ, ကရၢခိဉ် ပဒိဉ်စီကွၢ်ထူဝုအလံာ်ဟ့ဉ်ယုာ်ဆူ
ကညီဒီကလုာ်ဂၢၤသးကရၢပဲၤထီဉ်(၇၇)နံဉ်အနံၤ**

နံၤသီ-လိာ်ခိဉ်(၁၁)သီ, ၂၇၆၃နံဉ်
လိာ်ယုာ်လံ (၁၆)သီ, ၂၀၂၄ နံဉ်

**ကညီဒီကလုာ်ဂၢၤသးကရၢ ခိဉ်နံၤ, သိဉ်ဖူမုဉ်ခွါခဲလၢာ်,
အဲဉ်ကလုာ်ပုၤပာ်ဆၢတၢ်ဖိ ခိဉ်နံၤ, သိဉ်ဖူမုဉ်ခွါခဲလၢာ်,**

တနံၤအံၤ မ့ၢ်တၢ်ကရၢကရိသ့ဉ်ထီဉ် ကညီဒီကလုာ်ဂၢၤသးကရၢ ပဲၤထီဉ် (၇၇) နံဉ် အနံၤန့ဉ်လီၤ. ကညီကလုာ်အတၢ်စံဉ်စီၤတဲၤစီၤအပူၤ ကညီဖိတဖဉ် လၢတၢ်ဂၢၤလိာ်ကွၢ်အသး ဒီးတၢ်ဂဲၤလိာ်လၢခါဆူညါ အဘျဉ်အတီၢ်အဂီၢ်, ကရၢကရိဒီးဒုးအိဉ်ထီဉ်ဝဲကညီ ပုၤဖိဉ်တၢ်စုကဝဲၤကရၢအဆိကတၢ်တကရၢ လၢအမ့ၢ်ဝဲ ကညီဒီကလုာ်ဂၢၤသးန့ဉ်လီၤ. ဝဲတၢ်ကရၢကရိသ့ဉ်ထီဉ် ကညီဒီကလုာ်ဂၢၤသးကရၢပဲၤထီဉ် (၇၇) နံဉ် အမ့ၢ်နံၤ အံၤ, ယဆၢဂ့ၤဘဉ် အဲဉ်ကလုာ်ပုၤပာ်ဆၢတၢ်ဖိတဖဉ်. ကညီဒီကလုာ်ဂၢၤသးကရၢ, ခိဉ်နံၤ, သိဉ်ဖူမုဉ်ခွါ ကိးဂၤ ဃဲး လၢကအိဉ်လၢပဲၤဒီး နီၢ်ခိဉ်နီၢ်သးဂံၢ်ဘါ ယုာ်ဒီးကညီကလုာ်အသးသဟီဉ်, တၢ်ပာ်ဆၢအသးသဟီဉ် အလၢ အပုၤကိးနီၢ်ဂၤဒဲးန့ဉ်လီၤ.

ကညီကလုာ်တၢ်စံဉ်စီၤအတၢ်လဲၤခီဖျိ, တၢ်ဘဉ်ကွၢ်ဆၢဉ်မဲာ်ဒီးတၢ်မိဉ်န့ၢ်သးလီၤအဖီခိဉ်တၢ်ကရၢကရိ ဒီးဒုးအိဉ်ထီဉ် ခွင့်အပ်ယူခြင်း-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုဉ်ကရၢ လၢကဆၢထၢဉ်ခၢဉ်စး ဒီးတီခိဉ်ရိဉ်မဲဝဲ ကညီဒီတက လုာ်လၢ တၢ်ဂဲၤလိာ်မၤန့ၢ်ကညီကိာ်ဒီး မၤလၢပဲၤကညီဒီကလုာ် အတၢ်မိဉ်န့ၢ်သးလီၤအဂီၢ်န့ဉ်လီၤ. တကတီၢ်ယိ ကညီဒီကလုာ်စာဖိုဉ်ကရၢခိဉ်နံၤတဖဉ် ထံဉ်စိဝဲဒဉ်လၢတၢ်ဂဲၤလိာ်အပူၤ, တၢ်ဖဉ်ဆၢအိဉ်အါထီဉ်ဝဲဒီး တုၤထီဉ် ထီဉ်ဘးဝဲဆူစုကဝဲၤတၢ်သဘံဉ်ဘျဉ်အပတီၢ်သ့အယိ လၢတၢ်ဒိတဒၢလိာ်ကွၢ် ကညီကလုာ်အသးသမူ, အတၢ်စု လိာ်ခိဉ်ခိဉ်, ဒီးခွင့်အပ်ယူခြင်း-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုဉ်ကရၢ အတၢ်ဂဲၤလိာ်အဂီၢ် ကရၢကရိဒီးဒုးအိဉ်ထီဉ်ဝဲ “**ကညီ ဒီကလုာ်ဂၢၤသးကရၢ**” ဝဲ ၁၉၄၇ နံဉ် လိာ်ယုာ်လံ (၁၆) သီ အနံၤန့ဉ်လီၤ. “**ကညီဒီကလုာ်ဂၢၤသးကရၢ**” အကရၢခိဉ်အဆိကတၢ်န့ဉ်မ့ၢ်ဝဲမၤဘးစဉ်န့ဉ်လီၤ.

တၢ်ကရၢကရိဒုးအိဉ်ထီဉ် ကညီဒီကလုာ်ဂၢၤသးကရၢ အဆၢကတီၢ်, ကညီကလုာ်တဖဉ် အိဉ်ဆိးဝဲ လိာ်ကျဲအဖီခိဉ်, တၢ်ဟံးပနီဉ်သးဟီဉ်ကဝီၤတဖဉ်ဒီးသးဟီဉ်ကဝီၤတခါတၢ်ကရၢကရိထီဉ်သးက့တခါ န့ဉ်လီၤ. မ့ၢ်ထီဉ် အံၤ ကရၢကရိထီဉ်ဝဲဒဉ် (၁)ကရၢနံဉ်သးက့, (၂)တီအူသးက့, (၃)ချၢဉ်လွံာ်ထူဉ်သးက့, (၄)သထူဉ် သးက့, (၅)မိဉ်လဲၤခွဲဉ်သးက့တဖဉ်န့ဉ်လီၤ. မ့ၢ်မၤလၢထံထဉ်စူတခီ ဝဲ ၁၉၄၉နံဉ် လိာ်ယုာ်အလၢာ်ယဉ်ယဉ်န့ဉ် ဒုးအိဉ်ထီဉ်ဝဲထံထဉ်စူသးတြီၤဒီးတၢ်ဆိလိာ်သးက့တဖဉ်န့ဉ်လီၤ.

**ကညီဒီကလုာ်ဂၢၤသးကရၢ ခိဉ်နံၤ, သိဉ်ဖူမုဉ်ခွါခဲလၢာ်,
အဲဉ်ကလုာ်ပုၤပာ်ဆၢတၢ်ဖိ ခိဉ်နံၤ, သိဉ်ဖူမုဉ်ခွါခဲလၢာ်,**

ကညီစုကဝဲၤတၢ်ဒုးပာ်ဆၢစးထီဉ်သီအဆၢကတီၢ်, “**ကညီဒီကလုာ်ဂၢၤသးကရၢ**” အံၤမ့ၢ်ကညီပုၤဖိဉ် တၢ်စုကဝဲၤကရၢ ထဲတဖုဉ်လၢ အနုာ်လိာ်တၢ်ဒုး လၢ ခွင့်အပ်ယူခြင်း-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုဉ်ကရၢ အတၢ်တီခိဉ်

ရိပ်မဲအဖီလ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကညီစုကဝဲၤ တၢ်ဒုးပၢ်ဆၢ စးထီၣ်အဆၢကတီၢ်, ကညီပုၤဖိၣ်တၢ်စုကဝဲၤ ဒီးသုး တၢ်ကရၢကရိတဖၣ် လၢအအိၣ်လၢ “ဖဆပလ” ကီၢ်ပဒိၣ် တၢ်တီၣ်ခိၣ်ရိပ်မဲအဖီလ်တဖၣ် ဟံၣ်ဖိၣ်ထီၣ်အသး ဒီး “ကညီဒီကလုာ် ဂၢၤသးကရၢ” ဒီး န့ၣ်လီၤသကိးတၢ်ဒုးလၢ အသးန့ၣ် ဒီးလၢအလီၢ်ဒၣ်ဝဲစ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ကညီဒီကလုာ် ဂၢၤသးကရၢအံၤ ဒ်တၢ်ကရၢကရိသ့ၣ်ထီၣ်အိၣ် လၢတၢ်ဒီသဒၤ, ဂၢၤလီၤက့ၤအပုၤကလုာ်အဂီၢ် အသိးဘၣ်တၢ်ကရၢကရိထီၣ်အိၣ်ဒီးကညီကဗျၢၢ်တဖၣ် လၢအိၣ်ဝဲဆိးဝဲ အလီၢ်အကျဲတဖၣ်ဒီးဂၢၤလီၤက့ၤအန့ သဝီ,အတၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်ဒီးအသးသမူဝဲဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ဒီးတၢ်မၤနၢၤမၤယၢ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.ကရၢအံၤ စးထီၣ်လၢ တၢ်ကရၢကရိထီၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်လီၤလၢဆၢကတီၢ်အံၤ အိၣ်ဆၢထၢၣ်ဝဲ ဂၢ်ဂၢ်ကျၢၤကျၢၤ, ဂဲၤလိာ်ယုာ် တၢ်ဒီး ခုၣ်အဲၣ်ယုာ်-ကညီဒီကလုာ်စၢဖိၣ်ကရၢ လၢကညီကလုာ်တၢ်ဂဲၤလိာ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပၢ်ဆၢဒီတကတီၢ်, “ကညီဒီကလုာ်ဂၢၤသးကရၢ” ဟံးန့ၢ်မူဒါလၢဒုးယၢၤဂ့ၢ်ဝီ, တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢဂ့ၢ်ဝီ ဒီးလၢသဲးစးတၢ်ဒိၣ်စိၣ်ဝီ, လၢသးန့ၣ်အိၣ်သးန့ၣ် ဒ်တၢ်ကရၢကရိ ဟံၣ်ပနီၣ်ဒီး ဟ့ၣ်လီၤအိၣ်မူဒါအသိးန့ၣ်လီၤ. “ကညီဒီကလုာ်ဂၢၤသးကရၢ” အံၤ မ့ၢ်ဝဲ ခုၣ်အဲၣ်ယုာ်-ကညီဒီကလုာ်စၢဖိၣ်ကရၢ အဂီၢ်ခိၣ်ထံး တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘၢ ခိၣ်သ့ၣ်ဒီး မ့ၢ်ကညီကလုာ်ပုၤဖိၣ်တၢ်စုကဝဲၤ ကရၢတဖၣ်လၢ အအိၣ်ဖျၢၣ်ထီၣ်န့ၢ် ကညီပုၤဖိၣ်တၢ်စုကဝဲၤ, ကညီ သုးမ့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အယီ, အလီၢ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ “ကညီဒီကလုာ်ဂၢၤသးကရၢ” အံၤ တၢ်ကဘၣ်ကရၢကရိ သ့ၣ်ထီၣ်အိၣ်ဒီး ကဘၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်ဒီး ပပုၤကလုာ် ပုၤအဖုကရၢတဖၣ်လၢ တၢ်ဒီတဒၤဂၢၤလီၤက့ၤသးအဂီၢ် တဘိ ယုာ်ယီလီၤ.

ကညီဒီကလုာ်ဂၢၤသးကရၢ ခိၣ်န့ၢ်, သိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ခွါခဲလၢာ်, အဲၣ်ကလုာ်ပုၤပၢ်ဆၢတၢ်ဖိ ခိၣ်န့ၢ်, သိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ခွါခဲလၢာ်,

လၢကညီအတၢ်စံၣ်စိၣ်ဝဲဒီး ဒီတကတီၢ် ဒီးတုၤလီၤလၢ ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤန့ၣ်, ကညီဒီကလုာ် ယုာ်ဒီး ကလုာ်န့ၣ်ထံဖိကီၢ်ဖိတဖၣ် ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ဒီး ပုၤပၢ်တၢ်တဖၣ် လၢအဟံးယာ်ဝဲ ပယီၤကလုာ်ခိၣ်စိသန့ဒီး စူးကါဝဲမိၤစိရိၤတၢ်ပၢ်တၢ်ပြးအကျဲသန့တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. စးထီၣ်လၢ ကီၢ်ပယီၤစၢဖိၣ်အံၤ ဒီးန့ၢ်က့ၤ တၢ်သဘျၢလၢ အဲကလံးတဖၣ်ဝဲအလီၢ်ခဲ, လီၤဆိဒၣ်တၢ် စးထီၣ်လၢ(၁၉၆၂)န့ၣ် ပယီၤသုး ဟံးန့ၢ်ဆူၣ်ဝဲ ထံကီၢ်တၢ်စိကမိၤ ဒီးတုၤဆၢကတီၢ်အံၤန့ၣ်, ပၢဝဲလၢသုးမိၤစိရိၤ တၢ်ပၢ်တၢ်ပြးအကျဲသန့, လၢအက့ၢ်အဂီၢ် အကလုာ်ကလုာ်လၢ အိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ထံကီၢ်သဲးစးတၢ်ဘျၢခိၣ်သ့ၣ် လၢအဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိၤဝဲ သုးမ့ၢ်ဂ့ၢ် ဒီးလၢတအိၣ်ဒီး တၢ်သ့ၣ် ထီၣ်ထံကီၢ်တၢ်ဘျၢသဲးစးခိၣ်သ့ၣ်ဒီးပၢဝဲဒ်သုးတၢ်ပၢ်တၢ်ပြးအသိးမ့ၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကလုာ်န့ၣ်ထံဖိကီၢ်ဖိတဖၣ်ဒ်အမ့ၢ်ပုၤတဖၣ်လၢ အပၢန့ၢ်သါဘၣ်သကိး ထံကီၢ်အံၤအသိး, ကဘၣ်အိၣ် စုၢ်ကိးဒီး တၢ်သဘျၢ, တၢ်ထဲသိးတုၤသိး ဒီးတၢ်စံၣ်ညီၣ်ပၢလီၤသး အခွဲးအယာ် အလၢအပဲၤ လၢကသ့ၣ်ထီၣ် အတၢ်အိၣ်မူ, အဘျၢအတီၢ်, အတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်ဒီး အတၢ်အိၣ်စံၣ်အိၣ်ကျၢၤ ဒ်ပုၤတကလုာ်အတၢ်မ့ၢ်တၢ် အသိးန့ၣ်လီၤ. ထံကီၢ်အံၤ အတၢ်မ့ၢ်တၢ်ခုၣ် ဒီးတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ် ကအိၣ်ဝဲအဂီၢ် ကညီကလုာ် ဒီးကလုာ်န့ၣ် အဂ့ၤအဂၤတဖၣ် ဂဲၤလိာ်သ့ၣ်ထီၣ်ဝဲထံကီၢ်အံၤလၢ ဖဲၣ်ဒရၢၣ်ဒံၣ်မိၣ်ကရၢၣ်စံၣ် ကီၢ်စၢဖိၣ်အသန့ဖိခိၣ် လၢအ အိၣ်ဒီး ကလုာ်တၢ်သဘျၢ, တၢ်ထဲသိးတုၤသိး ဒီးတၢ်စံၣ်ညီၣ်ပၢလီၤသးခွဲးယာ် နီၢ်နီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤပၢ်တၢ် က လုာ်ခိၣ်စိသန့ဖိ မိၤစိရိၤတဖၣ် ဒ်ကလုာ်န့ၣ် ဒီးထံဖိကီၢ်ဖိတဖၣ် တၢ်အိၣ်ဖျၢၣ်ခွဲးယာ် အိၣ်ဝဲအသိး တကျဲၤဘၣ် လိာ်ဝဲဒၣ်ဘၣ်. အခိၣ်တလိာ်, အတၢ်စိကမိၤ ကအိၣ်ဂၢ်ဆိးကျၢၤဝဲအဂီၢ် စူးကါဝဲ ထံရူၢ်ကီၢ်သဲးကျဲသန့ လၢ အတတီတတြၢ်အကျဲ, သုးဂ့ၢ်ဝီ အတၢ်ဆိၣ်သနံး ဒီးဆိၣ်လီၤပီၢ်ကွံာ်ဝဲ ကလုာ်န့ၣ်ဒီး ထံဖိကီၢ်ဖိတဖၣ် အတၢ် အိၣ်ဖျၢၣ်ခွဲးယာ်န့ၣ်လီၤ. လၢခံကတၢ်, ခုၣ်အဲၣ်ယုာ်-ကညီဒီကလုာ်စၢဖိၣ်ကရၢ ဒီးကလုာ်န့ၣ်တၢ်ပၢ်ဆၢကရၢ တဖၣ် ဘၣ်ဂဲၤလိာ်ခိၣ်ဆၢက့ၤဝဲဒၣ်လၢ စုကဝဲၤတၢ်ဒုးပၢ်ဆၢအကျဲဒီး တကတီၢ်ယီ, လၢတၢ်ကထံၣ်လိာ်စံးက တၢ်ကျဲၤဘၣ်လိာ်အိၣ်လၢထံရူၢ်ကီၢ်သဲးအကျဲန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကျဲၤဘၣ်လိာ် ထံရူၢ်ကီၢ်သဲး တၢ်ဂ့ၢ်ကီ ခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ် လၢဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲ တၢ်ဒုးတၢ်ယၢတဖၣ်အံၤ လၢတၢ်ထံၣ်လိာ်စံးကတီၢ်အိၣ် လၢထံရူၢ်ကီၢ်သဲးအကျဲ ဒီးယုာ်အစၢဒီးကျဲၤဘၣ်လိာ်အိၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ကျဲလၢအဂ့ၤ ကတၢ်န့ၣ်လီၤ. ကတီၢ်တကတီၢ် ခုၣ်အဲၣ်ယုာ်-ကညီဒီကလုာ် စၢဖိၣ်ကရၢ ယုာ်ဒီး ကလုာ်န့ၣ်ပုၤဖိၣ်တၢ်စုကဝဲၤ တၢ်ပၢ်ဆၢကရၢတဖၣ် ဟံၣ်ဖိၣ်ထီၣ်အသး ဒီးဂဲၤလိာ်ဝဲဒၣ် တၢ်ပတုာ်တၢ်ခး လၢထံကီၢ်ဒီးဘျၢ ဒီးလၢတၢ်ထံၣ် လိာ်စံးကတီၢ်ထံရူၢ်ကီၢ်သဲးဒီးကျဲၤဘၣ်လိာ်အိၣ်လၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်ခုၣ်, ထံရူၢ်ကီၢ်သဲးအကျဲန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ပုၤဟံး န့ၢ် ဆူၣ် ထံကီၢ်တၢ်စိကမိၤ ပၢတၢ်သုးမိၤစိရိၤကရၢတဖၣ် အတၢ်ဟံးသးလၢကသ့ၣ်ထီၣ်ဝဲ ထံကီၢ်အံၤ ဆူ ဖဲၣ်ဒ

ရၢၣ်ဒံၣ်မိၣ်ကရၢၣ်စံၣ်ကီၢ်စၢၣ်ဖိၣ်နီၢ်နီၢ် ဒ်ကလုၣ်န့ၣ် ဒီးထံဖိကီၢ်ဖိတဖၣ် အတၢ်မုၢ်လၢအသိးန့ၣ် တအိၣ်ဘၣ်. ဖဲ (၂၀၂၁) နံၣ် လၢဖျၢၣ်တြုၤအါရံၤ(၁) သီအနံၤ ဟံးန့ၢ်ဆူၣ်ကဒီးဝဲ ထံကီၢ်အတၢ်စိကမိၤအယိ တၢ်ထံၣ်လိာ်စံး ကတိၤထံၣ်ရၢၣ်ကီၢ်သး လၢတၢ်ကလုၣ်ထီၣ် ဖဲဒ်ဒ်ရၢၣ်ဒံၣ်မိၣ်ကရၢၣ်စံၣ်ကီၢ်စၢၣ်ဖိၣ်နီၢ်နီၢ် အကျဲအံၤ ကတၢၢ်ကွံာ် ဝဲဒ်န့ၣ်လီၤ.

**ကညီဒီကလုၣ်ဂၤသးကရၢ ခိၣ်န့ၢ်, သိၣ်န့ၣ်မုၢ်ခွါခဲလၢာ်,
အဲၣ်ကလုၣ်ပုၤပၢ်ဆၢတၢ်ဖိ ခိၣ်န့ၢ်, သိၣ်န့ၣ်မုၢ်ခွါခဲလၢာ်,**

ကညီစုကဝဲတၢ်ဒုးပၢ်ဆၢအံၤ မ့ၢ်တၢ်ဒုးပၢ်ဆၢတခါလၢ အဒိတဒၢ ဒီးခိဆၢဝဲ တၢ်တတိတတြၢ်တဖၣ် ဒီးဂဲၤလိာ်သ့ၣ်ထီၣ်က့ၤ တၢ်တတိတတြၢ်လၢကီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်အခိၣ်သ့ၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်တသ့သ့ၣ်ညါ, ပာ်ပနီၣ် ဒီးပာ်ကဲတၢ်လၢ အလီၤဆီလိာ်သးဘၣ်အယိ တၢ်တတိတတြၢ်တဖၣ် မၤအသးလၢ ထံၣ်ရၢၣ်ကီၢ်သးဂ့ၢ်ဝီ, ကလုာ် ဂ့ၢ်ဝီ, တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါဂ့ၢ်ဝီ, မုၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်ဂ့ၢ်ဝီဒီး ပုၤဂ့ၢ်ဝီတဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်အံၤဒုးအိၣ်ထီၣ် တၢ်ဘၣ်ကံာ်ဂ့ၢ်ဒီးတၢ်ဒုးတၢ်ယၤ လၢကလုၣ်န့ၣ်တဖၣ် ဒီးပုၤပၢ်တၢ်တဖၣ်အဘၢၣ်စၢၤ တုၤလီၤလၢ စိၤဆၢကတီၢ် အံၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီတၢ်ပၢ်ဆၢ ထံၣ်ရၢၣ်ကီၢ်သး တၢ်ဂဲၤလိာ်အံၤ အတၢ်လဲၤကျဲဆူၣ်ညါ ဒီးတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်န့ၣ် အိၣ်ဒီး တၢ်တၢ်အါမံၤလၢတၢ်ကဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မံာ်အီၤန့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးပကတုၤယီၤဆူပတၢ်ဂဲၤလိာ်အတၢ်ပညိၣ်ကွၢ်စိ ဒီးပဖိတၢ်အဂီၢ်ပကဘၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်ပာ်ထံၣ်နီၤဖး တၢ်အိၣ်သးတဖၣ် လီၤတၢ်လီၤဆဲး ဒီးယုထၢပာ်လီၤ တၢ်မၤ အကျဲအဂ့ၤကတၢၢ်, လၢအဖိးမံဒီးတၢ်အိၣ်သးလၢတၢ်ကိးကပၤဒဲးဒီးမၤဖျါထီၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ. ပပုၤကလုၣ်အတၢ် မိၣ်န့ၢ်သးလီၤလၢ အမ့ၢ်ကလုၣ်တၢ်ထံသိးတုၤသိးဒီးတၢ်စံၣ်ညိၣ်ပၤလီၤက့ၤ ပဘူၣ်ပတီၢ် လၢအိၣ် သ့ၣ်ထီၣ်အသး လၢဖဲဒ်ဒ်ရၢၣ်ကီၢ်စၢၣ်ဖိၣ်နီၢ်နီၢ်အဂံၢ်ခိၣ်ထံးသဲးစးတၢ်ဘျၢအဖိခိၣ်န့ၣ်တလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်ဒဲးဘၣ်. ပတုၢ်စၢ်လီၤပဂံၢ် ပဘါတသ့ဘၣ်. ပကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်သးခူတလုၢ်ဒီးဂဲၤလိာ်သကိးအီၤယုယုဒီးန့ၣ်ဆူၣ်ညါတုၤလၢတၢ်လၢတၢ်ပွဲၤ တစုန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤန့ၢ်န့ၣ် အိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးလၢ ကညီဒီကလုၣ်အစုပူၤ, ကညီကလုၣ် အတၢ်ယုတၢ်ဖိး အဖိခိၣ်, ယုာ်ဒီးတၢ်ထီၣ်ယု မၤသကိးတၢ်ဒီး ကလုၣ်န့ၣ်ဒီး ကရၢၣ်ကရၢတဖၣ် လၢအတၢ်အိၣ်မူ, အဘူၣ်အတီၢ်ဒီး အတၢ်ပညိၣ်ကွၢ်စိမ့ၢ်တၢ်တမံၤယိဒီးပုၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်အိၣ်ဒီးတၢ်မုၢ်လၢဒီးတၢ်ဂဲၤလိာ်လၢပကသ့ၣ်ထီၣ်, ကညီကီၢ်, ကီၢ်သူလုၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်အုၣ်ကီၤ သးလၢကညီကလုၣ်အတၢ်အိၣ်စံာ်အိၣ်ကျၢၤ, တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ် ဒီးတၢ်အိၣ်မူအတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အဂီၢ်ဒီး သ့ၣ် ထီၣ်ဖဲဒ်ဒ်ရၢၣ်ကီၢ်စၢၣ်ဖိၣ်နီၢ်နီၢ်, ပအိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်အလၢအပွဲၤလၢပကဂၤလီၤက့ၤပသးဒီးဒိတဒၢ ခိဆၢတၢ်အတၢ်သီလၢအကဟဲဘၣ်ပပုၤကလုၣ်ဒီးထံဖိကီၢ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. **“ကညီဒီကလုၣ်ဂၤသးကရၢ”** ဒ် တၢ်ကရၢကရိသ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ တၢ်ကဒိတဒၢဒီး ဂၤလီၤပသးအဂီၢ်အသိး တၢ်မၤလၢပုၤမူဒါအံၤကန့ၢ်အဂီၢ် ခိၣ်န့ၢ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ်, အဲၣ်ကလုၣ်ပုၤပၢ်ဆၢတၢ်ဖိတဖၣ်, ကညီဒီကလုၣ်ဂၤသးကရၢ ခိၣ်န့ၢ်, သိၣ်န့ၣ် ကိးဂၤ ယုာ်ဒီးပပုၤကလုၣ် ထံဖိကီၢ်ဖိခဲလၢာ်, မ်ပကအိၣ် ဒီးတၢ်တူၢ်ခိၣ်ပာ်သးလၢ ပမ့ၢ် ပုၤတက လုၣ်လၢ အိၣ်ဒီး တၢ်သဘျု, ပုၤဖျဲးဒီးတၢ်ဆိၣ်တံာ်မၤန့ၢ် ဒီးတၢ်အိၣ်မူလဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်လၢသန့ၣ် ကိးသန့ၣ်ဒဲးယုာ်ဒီး ကလုၣ် န့ၣ်အဂၤတဖၣ်လၢကီၢ်အံၤအပူၤတက့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ယတၢ်သဆၣ်ထီၣ်ဒီးဆၢဂ့ၤဆၢဝါန့ၣ်လီၤ.

ကရၢခိၣ်
ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒီကလုၣ်စၢၣ်ဖိၣ်နီၢ်နီၢ်
လီၢ်ခါၣ်သး